

## 2021-2022 BSP#9 Group Time Discussion

### (A) 為查考和認識的題目 Questions for Studying and Understanding (10 minutes)

1. Read 1:7. Who is the antichrist? (Hint: Read 1 Jn 2:22.)
  - a. Anyone who will not acknowledge the coming of Jesus Christ in the flesh.
  - b. Whoever denies the Father and the Son, this is the antichrist.
  - c. Anyone who attacks the Messianic claims of Jesus.
  - d. The Pope
  - e. Anyone who denies the incarnation of the Son of God

閱讀 1:7。誰是假基督？（提示：閱讀若望一書 2:22。）

- a. 任何不承認耶穌基督降身成人的人。
- b. 誰否認父與子，誰就是假基督。
- c. 任何攻擊耶穌是默西亞的主張的人。
- d. 教宗
- e. 任何不承認天主之子降身成人的人。

2. Read 1:9. Who is “progressive” in John’s view?
  - a. Anyone who does not remain in the teaching of the Christ.
  - b. Those who deny the incarnation
  - c. Those who are denying or corrupting the true teaching about who Christ is.
  - d. Those who embrace novel teachings and leave behind the truths of apostolic faith.
  - e. All of the above.

閱讀 1:9。在若望看來，誰是“越規”的？

- a. 任何不留在基督教導中的人。
- b. 基督降身成人的人
- c. 那些否認或破壞關於基督是誰的真實教導的人。
- d. 那些接受新奇教義並拋棄宗徒信仰真理的人。
- e. 上述所有的。

(B) 為反思和應用的題目。Reflection and application question (15 minutes)

John has a stern warning against teachers and prophets who fail to uphold the true teaching of Christ: “If anyone comes to you and does not bring this doctrine, do not receive him in your house or even greet him; for whoever greets him shares in his evil works” (1:10-11). Paul also says something similar to Timothy: “Do not share in another’s sins” (1 Tim 5:22). For people who do not repent their sins, what Jesus tells us to do is no less stern: “If he refuses to listen even to the church, then treat him as you would a Gentile or a tax collector” (Mt 18:17). Think of a well-known public figure whose behavior or position clearly and consistently contradicts his/her Catholic faith. Given what we learn from John today, how would you deal with this public figure? Please explain why your position is reasonable.

若望嚴厲警告那些不支持基督真理的教師和先知：“若有人來到你們中，不帶着這個道理，你們不要接他到家中，也不要向他請安，因為誰若向他請安，就是有分於他的邪惡工作”（1:10-11）。保祿也向弟茂德說了類似的話：“不可在別人的罪上有分子”（弟茂德前書 5:22）。對於那些不悔改自己的罪的人，耶穌要我們做的事情同樣嚴厲：“如果他連教會也不聽從，你就將他看作外邦人或稅吏”（瑪竇福音 18:17）。試想起一個著名的公眾人物，其行為或立場明顯且恆常地與他/她的天主教信仰相矛盾。鑑於我們今天從若望那裡學到的東西，你會如何處理這個公眾人物？請解釋你的立場的合理性。